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Protokół ze wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniu 25 czerwca 2020 r. 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz 

Wiśniewski.  

W posiedzeniu uczestniczyli radni (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu), 

Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska oraz Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński. 

Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 radnych.  

Przewodniczący poprosił o omówienie zmian w budżecie i WPF. 

W trakcie omawiania uchwał budżetowych na salę obrad weszli radni: Daniel Zdanowski i Jan 

Rochewicz. 

P. Kiński poinformował, że jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, plan dochodów jak i plan 

wydatków, zwiększa się o taką samą kwotę - 244 816 zł. Plan dochodów po zmianie wyniesie 

46 235 838 zł, plan wydatków - 48 739 570 zł. Deficyt budżetu nie ulega zmianie. Wydatki 

majątkowe pozostają na poziomie z poprzedniej sesji. Zmiany w budżecie wynikają przede 

wszystkim z decyzji Wojewody i Ministra Finansów i dotyczą m.in.: 

- w gospodarce gruntami i nieruchomościami dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków  

(decyzja Wojewody zwiększająca wydatki na gospodarkę nieruchomościami Skarbu Państwa 

o 15 520 zł) 

- zmniejszenie wydatków na kwalifikację wojskową o 10 tys. zł (z uwagi na epidemię 

kwalifikacja wojskowa została przełożona na przyszły rok) 

- zwiększenie budżetu Komendy Powiatowej PSP o 152 268 zł z przeznaczeniem na 

podwyższenie uposażeń strażaków; 

- uaktualnienie dochodów własnych jednostki z tytułu opłaty komunikacyjnej tj. zmniejszenie 

planu o 12 254 zł; 

- zwiększenie o 5 738 z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego – zadanie będzie realizowane przez szkołę podstawową specjalną; ponadto 

budżet szkoły zwiększa się o 5 558 zł – są to środki na zakup podręczników; 

- zwiększenie o 6 043 zł – jest to refundacja poniesionych nakładów inwestycyjnych na remont 

oddziału chirurgicznego Szpitala Powiatowego – kwota dotyczy 2019 r., ale środki na konto 

wpłynęły w 2020 r. 

- zwiększenie budżetu Powiatowego Urzędu Pracy w związku ze zwiększonymi kosztami 

obsługi zadań związanych z walką z COVID-19; 

- następuje przeniesienie środków z budżetu Starostwa do rozdziału – Urzędy gmin – chodzi o 

przekazanie wsparcia finansowego na remont sali sesyjnej Urzędu Miejskiego; 
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- uaktualnienie planu poręczeń (poręczenie dla szpitala) 

- zwiększenie budżetu niepublicznej szkoły ponadpodstawowej o 1 037 zł (uaktualnienie planu 

dotacji dla Liceum Zaocznego) 

- zwiększenie budżetu niepublicznej szkoły podstawowej specjalnej o 10 551 zł (przedszkole) 

- zwiększenie budżetu niepublicznej szkoły podstawowej specjalnej o 18 645 zł (zadania 

wymagające specjalnej organizacji nauki i metod pracy) 

P. Kiński dodał, że wymienione w uzasadnieniu do uchwały jednostki organizacyjne dokonują 

przeniesień między paragrafami. Ponadto, w załączniku nr 6 dokonuje się aktualizacji nazwy 

zadania inwestycyjnego dot. zakupu komputerów dla szkół. Skarbnik dodał, że dokonywane  

w budżecie zmiany nie mają wpływu na wskaźniki budżetowe. Na sesję kierowana jest także 

uchwała dot. określenia formy i zakresu informacji z wykonania budżetu w I półroczu 2020 r. 

Jak co roku, będzie to zestawienie w formie tabelarycznej i opisowej. Dodatkowo będzie 

kolumna dotycząca procentowego wykonania w danym paragrafie oraz informacja  

o wykonaniu przedsięwzięć.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do budżetu. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący poinformował, że w porządku na sesję jest projekt uchwały dotyczący 

przekazania gminie miejskiej dofinansowania do remontu sali sesyjnej. Przewodniczący dodał, 

że wcześniej była złożona deklaracja i teraz następuje jej realizacja. Kolejna uchwała dotyczy 

zmiany uchwały z poprzedniej sesji w sprawie umorzenia należności za czynsz. 

Skarbnik wyjaśnił, że w tej uchwale rozszerza się katalog ulg – ulga to nie tylko umorzenie, ale 

również rozłożenie na raty lub odroczenie terminu płatności.      

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do ww. uchwał. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący poinformował, że ostatnia uchwała dotyczy wydzierżawienia nieruchomości 

gruntowej firmie Polkomtel. Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. 

Starosta wyjaśnił, że działka jest w tej chwili dzierżawiona przez firmę Polkomtel. Chodzi  

o przedłużenie dzierżawy. 

Radny Mieczysław Łydziński zapytał czy jest to związane z siecią 5G. 

Starosta odpowiedział, że nie.  

Radny Wojciech Kozłowski zapytał ile Polkomtel płaci za dzierżawę. Radny dodał, że firma 

zwróciła się do Zarządu z prośbą o zmniejszenie opłaty. 

Starosta odparł, że na razie nie ma planów obniżenia stawki. Dokładną stawkę poda za chwilę 

p. Skarbnik. 

Przewodniczący poinformował, że zanim Skarbnik zasięgnie informacji odnośnie stawki, p. 

Starosta może przedstawić informację na temat prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
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Starosta poinformował, że stałym punktem kalendarza jest wideokonferencja Konwentu 

Powiatów Województwa Warmińsko – Mazurskiego. W tej chwili w wideokonferencjach 

uczestniczą także goście. W ostatniej uczestniczyli: Wiesława Przybysz - Dyrektor 

Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Andrzej Zakrzewski – Dyrektor Oddziału NFZ  

w Olsztynie. Ponadto odbyła się rada budowy na inwestycji związanej z remontem drogi Łąkorz 

– Łąkorek. 18 czerwca Wicestarosta uczestniczył w wyjazdowym posiedzeniu Konwentu 

Starostów Województwa Warmińsko – Mazurskiego z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim 

Arturem Chojeckim. 5 czerwca odbyło się zakończenie roku szkolnego klas czwartych  

w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim, natomiast 10 czerwca - 

zakończenie roku szkolnego klas czwartych w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 

Ponadto, odbyły się trzy posiedzenia Zarządu Powiatu: 15 i 28 maja oraz 18 czerwca.  

Skarbnik poinformował, że Polkomtel płaci za miesięczną dzierżawę 2 923,29 zł netto 

(3 595,65 zł brutto) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektów uchwał. 

Radny Jan Czapliński powiedział, że Urząd Marszałkowski również zwracał się z prośbą  

o obniżenie stawki za dzierżawę sieci /internet szerokopasmowy/ Chodziło o dużą obniżkę  

z ok. 800 tys. zł do ok.100 tys. zł. Powiat ma nieustępliwe stanowisko w tej sprawie. Radny 

zapytał jak inne powiaty poradziły sobie z tym tematem. 

Starosta odpowiedział, że te samorządy, które nie miały dużo do stracenia – 100 - 150 tys. zł, 

mogły ustąpić. Starosta powiedział, że w naszym przypadku chodzi o niebagatelną kwotę dla 

naszego budżetu – ponad 800 tys. zł. Starosta dodał, że z tego co mu wiadomo, powiat ostródzki 

ma jeszcze większą kwotę za zajęcie pasa drogowego i też nie rezygnuje z jej pobierania.  

Radny Jacek Rydel zapytał o drogę krajową nr 15. Często zdarza się, że w newralgicznym 

czasie dochodzi do remontów drogi. Wiadomo, że jest to droga krajowa i Starostwo o tym nie 

decyduje, ale remont robi się w okresie przed Bożym Ciałem, w czasie matur, przed godziną 8. 

Robi się korek, który ciągnie się od Nowego Miasta do Kurzętnika. Kierowcy stoją godzinę  

w korku. Radny zapytał czy Starostwo nie mogłoby wpłynąć, aby remonty były robione  

w innym czasie, a nie wtedy, kiedy jest szczególnie wzmożony ruch. 

Starosta odpowiedział, że sam odbierał telefony i zapewniał, że na pewno wszyscy na matury 

zdążą. Z uwagi na koronawirusa, MEN przyzwolił na to, żeby matury mogły się zacząć 

wcześniej lub później. Z tym o co radny apeluje, raczej nie da się nic zrobić. Roboty, które 

wykonywano to był remont cząstkowy, który nie podlega rygorom zmiany organizacji ruchu. 

W tym przypadku właściciel drogi zlecił wykonanie remontu firmie i nikogo nie musiał o tym 

powiadamiać. Ruchem kierowali pracownicy. Poza tym, remont zaczął się wcześnie. 
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Radny Rydel stwierdził, że inne dni byłyby właściwsze na remont.  

Starosta powiedział, że na to Starosta i Zarząd nie mają wpływu. Roboty zaczęły się dużo 

wcześniej, a w czasie kiedy zrobił się korek, czyli ok. godz. 8 już kładziono nowy asfalt.  

Przewodniczący zapytał czy termin oddania obwodnicy jest zagrożony. Obwodnica będzie 

dużym odciążeniem dla miasta. 

Starosta odparł, że trudno mu odpowiedzieć na to pytanie, bo umowa jest między GDDKiA,  

a wykonawcą. Dodał, że we wtorek chce się spotkać z wykonawcą i wójtami gmin, przez które 

przebiega obwodnica, ponieważ szykuje się duża reorganizacja ruchu. Propozycje, które składa 

wykonawca odnośnie zamknięcia pewnych odcinków ruchu czy objazdów, są nieciekawe. 

Trzeba ten temat omówić. Nie będzie problemu, kiedy mieszkańcy będą musieli pojechać pięć 

kilometrów dalej, żeby coś załatwić np. w urzędzie. Problem będzie jeżeli chodzi o pomoc 

medyczną. Karetki stacjonują tylko w dwóch miejscowościach. Organizacja ruchu ma być 

zmieniona przez około dwa lata i to jest poważny problem. Z drugiej strony – walczyliśmy  

o obwodnicę i trzeba sobie zdać sprawę, że zawsze będą jakieś szkody czy utrudnienia przy 

realizacji. 

Radny Łydziński powiedział, że chciałby zgłosić dodatkowy punkt do porządku – sprawy 

różne. W porządku ostatniej sesji tego punktu nie było, ale jest potrzebny, żeby zabrać głos na 

inne tematy niż te wynikające z porządku sesji. 

Przewodniczący odparł, że nie trzeba poszerzać porządku obrad, ponieważ w każdym punkcie 

można zabrać głos. 

Starosta dodał, że można zabrać głos w punkcie: Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Rochewicz powiedział, że jeżeli ma być zamknięta droga w kierunku na Lidzbark albo 

do Tylic, to będzie to poważny problem. Radny dodał, że pozostaje kwestia tego jak szybko 

zostaną uruchomione przejazdy pod wiaduktami. Przy rozmowach trzeba się upierać, żeby 

przejazdy były jak najszybciej zrobione.  

Starosta powiedział, że jeżeli ktoś będzie musiał jechać gdzieś dłużej pięć minut, to nic się nie 

stanie. Poważna jest kwestia bezpieczeństwa medycznego. Jak będzie zamknięta droga na 

Lidzbark, a będzie, to może być problem.  

Radny Rochewicz powiedział, że jeśli ta droga będzie zamknięta, czy ruch będzie puszczony 

drogą od Gwiździn do Kurzętnika, która ma ograniczenie do 8 ton.  

Starosta powiedział, że właśnie dlatego organizuje spotkanie z wykonawcą drogi, żeby ustalić 

takie szczegóły.  
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Radny Mirosław Galiński zapytał ile firma Szynaka płaci za umieszczenie reklamy na ścianie 

budynku Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3.  

Starosta odparł, że ok. 600 zł.  

Radny Galiński wyjaśnił, że pyta o to, bo firma wystąpiła o odroczenie płatności. Dla takiej  

firmy to żadne pieniądze. 

Starosta odparł, że odroczenie nic nas nie kosztuje, natomiast firma Szynaka często pomaga  

i przekazuje nieodpłatnie meble do biblioteki, świetlicy itp.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący podziękował za obecność na posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

Protokół sporządziła:                         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

 Anna Andrzejczak                                    Kazimierz Wiśniewski                              

 


